

Cpl J.P.M Désaulniers, CD



Cpl Maxime Désaulniers will retire from Canadian Military Engineers on 19 August 2022 after more than 16 years of service in Canada and abroad.

Maxime was born in Arthabaska, QC. He completed high school in July 2006 and then enlisted in the Canadian Armed Forces in Trois-Rivières as a Combat Engineer at the age of 17.

Maxime completed basic Combat Engineer training at CFB Gagetown, NB, and joined 5 RGC in Valcartier, QC, in August 2007. In 2009, he deployed to Afghanistan. He remained with 5 RGC for ten years, reaching the rank of MCpl.

In 2017, he transferred to the Construction Engineers as an ED tech. Following DP1, he was posted to 3 Wing Bagotville, where he completed OJT. After DP2, he was posted to 2 Wing Bagotville. In February 2022, he transferred from Regular Force to the Air Reserve in Bagotville, where he will continue working until his retirement in August.

Maxime participated in multiple exercises across Canada and in the US, including Maple Reserve and an exchange with the US Army in California.

Cpl J.P.M Désaulniers, CD

Le Cpl Maxime Désaulniers prendra sa retraite du Génie militaire canadien le 19 août 2022 après plus de 16 ans de service au Canada et à l'étranger.

Maxime est né à Arthabaska, QC. Il a terminé ses études secondaires en juillet 2006 et c'est enrôlé dans les Forces armées canadienne à Trois-Rivières à l'âge de 17 ans. Après avoir complété sa formation de base d'ingénieur de combat, il est muté au régiment du 5 RGC de Valcartier. En 2009 il déploie en Afghanistan. Il restera 10 ans à son unité et atteint le rang de Cplc.

En 2017, il transfère ingénieur en construction comme technicien en distribution électrique. Après son DP1 il est posté au 3 ESM de Bagotville là où il finira son OJT. Lorsque son DP2 est complété il est posté à la 2^{ème} de Bagotville. Maxime quitte la force régulière et transfère dans la force de la réserve en février 2022 jusqu'à sa retraite en août 2022

Maxime a participé à plusieurs exercices au Canada et dans les États-Unis comme Maple Resolve et l'échange avec les Américains en Californie.